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ЗЕМЕЛЬНАЯ ДОЛЯ КАК ПРЕДМЕТ ДОГОВОРА КУПЛИ-ПРОДАЖИ 
 
 

Т.С. Петровская 
 

Рассматриваются актуальные проблемы земельной доли, выступающей предметом договора купли-
продажи. Приводятся понятия земельного участка, доли, их соотношение, обосновывается возможность 
отчуждения доли от доли. Анализируется позиция регистрационных органов по вопросу способов 
выражения земельной доли в гектарах (баллогектарах) и правильной дроби, а также отсутствие 
законодательной возможности пересчета земельной доли из гектар (баллогектар) в правильную дробь. 
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T.S. Petrovskaya 

Land share as a subject of purchase contract 
It is considered topical problems of the land share that is the subject of purchase contract. It is given the 

definitions of land territory, share, their correlation, it is grounded the opportunity of splitting share from share. It 
is analyzed the position of registration authorities on the questions of ways of expression of land share in hectares 
and right fraction and also lack of legislative opportunity of reappraisal of land share from hectare into right  
fraction. 
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